
   
 
 30 maj 2023 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nackasalen, den 30 maj 2023 kl 10.01-10:28. 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M), ordförande 
Johan Krogh (C), 1:e vice ordf 
Johanna Kvist (S), 2:e vice ordf 
Filip Wiljander (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Karin Teljstedt (KD) 
Andreas Andersson (S) 
Mikael Carlsson (NL)  
 

ERSÄTTARE 
Eivor Örenmark (M) 
Tobias Nässén (M) 
Emma Eide (C) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Gunnel Nyman Gräff (S) 
Lina Olsson (NL) 
Alena Jukic (V) 
Desha Svenneborg (MP) 

Övriga deltagare Victor Kilén, Maria Rönnberg, Christopher Arontaus, Dick Ekman, Jakob 
Lindgren, Linda Sundelin, Helena Ekwall, Anette Böe, Henrik Feldhusen, 
Elisabeth Carle, Anders Mebius, Ann-Christine Rudström, Ulrika Haij, 
Emmatora Alfin, Sylvia Ryel, Christer Lidback, Brita Rösblad Molavi, Jörn 
Karlsson, Mohammad Manouchehr, Vega Skott 

  

Utses att justera Johanna Kvist (S)  
 

 
Paragrafer  

 
§§ 49–81 

 

Justeringsdatum  1 juni 2023 
 

 

   
Underskrifter Sekreterare  
  Vega Skott 

 
 

 Ordförande  
  Mats Gerdau 

 Justerande  
  Johanna Kvist 

 

 

 

 



 
2 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 30 maj 2023 
Anslaget sätts upp 2 juni 2023 
Anslaget tas ned 26 juni 2023 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 

 

  



 
3 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§  49 ......................................................................................................................... 6 

Anmälningar ...............................................................................................................................6 

§  50 KFKS 2023-00374 ..................................................................................... 7 

Sammanträdesdagar 2024 för kommunstyrelsens .............................................................7 

arbetsutskott och kommunstyrelsen samt ..........................................................................7 

kommunfullmäktige ..................................................................................................................7 

§  51 KFKS 2023-00537 ..................................................................................... 9 

Tidplaner 2024 för ekonomiprocessen................................................................................9 

§  52 KFKS 2022-821 ....................................................................................... 10 

Tertialbokslut 1 år 2023 för kommunstyrelsen .............................................................. 10 

§  53 KFKS 2023-00550 ................................................................................... 12 

Tertialbokslut 1 2023 för Nacka kommun ....................................................................... 12 

§  54 KFKS 2023-00099 ................................................................................... 14 

Ramärende – Utgångspunkter för nämndernas förslag till mål och budget 2024–
2026 .................................................................................................................................. 14 

§  55 KFKS 2022-00072 ................................................................................... 16 

Sammanställning av investerings-/projektbeslut för Nacka kommun i samband med 
tertialbokslut 1 år 2023 ................................................................................................ 16 

§  56 KFKS 2022-00296 ................................................................................... 17 

Årsredovisningar 2022 för stiftelser förvaltade av Nacka kommun ........................... 17 

§  57 KFKS 2023-00544 ................................................................................... 19 

Principer för internprissättning ........................................................................................... 19 

§  58 KFKS 2023-00243 ................................................................................... 22 

§  59 KFKS 2020-00918 ................................................................................... 24 



 
4 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – tertial 1 2023 ........................................... 24 

§  60 KFKS 2023-00036 ................................................................................... 27 

§  61 KFKS 2023-00324 ................................................................................... 29 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av verksamhetssystem för 
förskola och skola .......................................................................................................... 29 

§  62 KFKS 2023-00210 ................................................................................... 31 

Informationssäkerhetsstrategi ............................................................................................. 31 

§  63 KFKS 2023-00476 ................................................................................... 33 

Dataskyddsombudets årsrapport 2022 ............................................................................. 33 

§  64 KFKS 2023-00277 ................................................................................... 35 

Framtidsdialog Nacka ............................................................................................................ 35 

§  65 KFKS 2023-00515 ................................................................................... 37 

Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2022 ................................... 37 

§  66 KFKS 2023-00514 ................................................................................... 39 

Uppföljning av 2022 års medarbetarundersökning ......................................................... 39 

§  67 KFKS 2023-00443 ................................................................................... 42 

Revidering av revisorernas reglemente ............................................................................ 42 

§  68 KFKS 2023-00518 ................................................................................... 44 

Gemensam målbild 2023-2026 – Samverkan Stockholmsregionen ............................ 44 

§  69 KFKS 2023-00569 ................................................................................... 45 

Verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten fastighet ............................. 45 

§  70 KFKS 2023-00453 ................................................................................... 47 

Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24) ........................................ 47 

§  71 KFKS 2023-00256 ................................................................................... 50 



 
5 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Remiss - Boverkets förslag till föreskrifter om säkerhet vid användning av 
byggnader ......................................................................................................................... 50 

§  72 KFKS 2023-00341 ................................................................................... 51 

Boverkets förslag till föreskrifter om översiktsplan; med konsekvensutredning .... 51 

§  73 KFKS 2023-00382 ................................................................................... 53 

Remiss – Naturvårdsverkets delredovisning 1 inom Uppdrag om 
producentansvaret för förpackningar ........................................................................ 53 

§  74 KFKS 2022-01198 ................................................................................... 55 

Motion - Handlingsplan mot våld i nära relationer samt hedersrelaterat våld och 
förtryck ............................................................................................................................ 55 

§  75 KFKS 2023-00278 ................................................................................... 57 

Motion – Kommunstödd bastuflotte och bastuförening i Fisksätra ........................... 57 

§  76 KFKS 2023-00101 ................................................................................... 58 

Motion - Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag för 
medarbetare inom Nacka kommun ........................................................................... 58 

§  77 KFKS 2023-00353 ................................................................................... 60 

Fler fotbollsplaner i Nacka ................................................................................................... 60 

§  78 KFKS 2022-00826 ................................................................................... 63 

Medborgarförslag gällande implementering ”Krisrutin Emma" ................................... 63 

§  79 KFKS 2022-01170 ................................................................................... 65 

Medborgarförslag – Klimatprogram för kommunens alla förskolor och skolor ..... 65 

§  80 KFKS 2023-00101 ................................................................................... 68 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 15 maj 2023 ........................ 68 

§  81 ....................................................................................................................... 71 

Övriga frågor .......................................................................................................................... 71 

 



 
6 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  49  

Anmälningar 

Beslut 
Inga anmälningar till detta sammanträde. 

 
- - - - - 
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§  50 KFKS 2023-00374 

Sammanträdesdagar 2024 för kommunstyrelsens  
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt  
kommunfullmäktige 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2024 för sig, enligt tabell 
nedan.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2024 för sig enligt nedan.  
 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2024 för sig enligt nedan. 

KSAU KS KF 

 15 januari 29 januari 

23 januari 5 februari 19 februari 

20 februari 4 mars 18 mars 

26 mars 8 april 22 april 

23 april 6 maj 20 maj 

28 maj 3 juni 17 juni 

11 juni 18 juni  

tisdag 

--- 

27 augusti 2 september 16 september 

24 september 30 september 14 oktober 

22 oktober 28 oktober 
Mål och budget, skattesats 
(höstlov) 
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 11 november 
Oppositionens budget 

18 november 
(19 november) 
Mål o budget, skattesats 

12 november 25 november 9 december 

10 december 16 december  

3 februari 
(2025) 

20 januari 
(2025) 

 

Sammanfattning av ärendet 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2024 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens övriga utskott 
(miljöutskottet, stadsutvecklingsutskottet, trygghetsutskottet och verksamhetsutskottet).  
Förslagen för samtliga sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen 
bedömning. Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i 
oktober månad och det föreslås därför ett sammanträde den 28 oktober 2024. I planeringen 
av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen och med andra 
parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, beredning och 
utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och klämdagar för att 
i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 23 maj 2023 

Bilaga 1. Sammanträdesplan 2024 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen samt 
kommunstyrelsens utskott – daterad den 23 maj 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  51 KFKS 2023-00537 

Tidplaner 2024 för ekonomiprocessen 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om tidplaner 2024 för ekonomiprocessen enligt bilaga 1 
till tjänsteskrivelsen daterad den 17 maj 2022 

Sammanfattning av ärendet 
I detta ärende presenteras förslag till tidplaner för ekonomiprocessen, årsredovisning 2023, 
ekonomi- och verksamhetsuppföljning 2024 samt Mål och budget 2025-2026. Tidplanerna 
är anpassade utifrån de förslagna sammanträdesdagarna 2024 för kommunstyrelsens 
utskott och för kommunstyrelsen och följer i princip föregående års upplägg. I de 
föreslagna sammanträdesdagarna har hänsyn tagits till lov och klämdagar för att i möjligaste 
mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. I det möjligaste mån har tidplanerna 
anpassats så att handlingarna skall kunna skickas ut med ordinarie utskick. Med de 
föreslagna sammanträdestiderna för utskotten och kommunstyrelsen kommer detta inte att 
kunna ske till samtliga sammanträden. Det medför att handlingar i ekonomiärenden måste 
vid vissa tillfällen skickas ut senare och vid något tillfälle kommer ekonomiuppföljningen 
inte att ske i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 17 maj 2023 

Bilaga 1. Tidplaner 2024 för ekonomiprocessen beträffande årsredovisning 2023, ekonomi- 
och verksamhetsuppföljning 2024 samt mål och budget 2025–2026 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  52 KFKS 2022-821 

Tertialbokslut 1 år 2023 för kommunstyrelsen 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för tertial 1 2023 i enlighet med bilagorna 1-6 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 22 maj 2023. 

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att undvika 
negativ avvikelse för helåret. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari till april 2023 ett utfall på -71,2 miljoner 
kronor, vilket är en negativ avvikelse på -14,6 miljoner kronor.  

Det är enheterna välfärd skola, välfärd samhällsservice och stadsutveckling som står för de 
största negativa avvikelserna. Välfärdsenheterna har ökade personalkostnader som största 
orsaken. Avvikelsen på stadsutveckling beror huvudsakligen på ännu ej rapporterad 
tiddebitering mot stadsbyggnadsprojekt. 

För helåret visar prognosen för kommunstyrelsen som helhet ett netto på -225,9 miljoner 
kronor, vilket är 2,9 miljoner kronor sämre än budget. Det prognostiserade underskottet 
beror på ökade personalkostnader inom välfärdsamhällsservice på en miljon kronor och 
ökade kostnader inom brandförsvaret på 1,9 miljoner kronor.  

Verksamheter med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram åtgärdsplaner för att 
komma i balans med budget. 

Den totala sjukfrånvaron för perioden är lägre jämfört med motsvarande period 2022.  

Mätningar av verksamheternas olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. Arbetet med 
kommunfullmäktiges särskilda uppdrag pågår och en första återrapportering finns i ärendet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 22 maj 2023 

Bilaga 1. T1 bokslut kommunstyrelsen 
Bilaga 2. T1 bokslut fastighetsenheten 
Bilaga 3. T1 bokslut stadsutveckling 
Bilaga 4. T1 bokslut välfärd skola 
Bilaga 5. T1 bokslut välfärd samhällsservice 
Bilaga 6. T1 uppföljning internkontrollplan kommunstyrelsen 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är framför allt kritiska mot flera mål som anses vara uppfyllda enligt 
Agenda 2030. Det är positivt att är FN:s 17 globala mål för en hållbar utveckling prioriteras 
av Nacka kommun, men arbetet för att sätta mål och uppnå dessa hade kunnat tas på större 
allvar. I Vänsterpartiets budget satsade vi mer på välfärd, billiga bostäder, miljön och 
demokratifrågor allt som vi anser är viktigt för Nackas hållbara utveckling.” 

- - - - - 
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§  53 KFKS 2023-00550 

Tertialbokslut 1 2023 för Nacka kommun 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera bokslutet för tertial 1 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Periodens utfall för kommunen som helhet är - 100,6 miljoner kronor vilket är 
+30,6 miljoner kronor bättre än budget. Periodens negativa avvikelse beror främst på 
inarbetad semester (vilket ökar semesterlöneskulden), lägre exploateringsintäkter samt 
högre pensionskostnader. Överskottet förstärks av ökade skatteintäkter och nämnder som 
sammantaget går bättre än budget. För helåret 2023 prognostiseras ett samlat resultat på 
+274,2 miljoner kronor, vilket är -308,0 miljoner kronor lägre än årsbudgeten på 
+582,3 miljoner kronor. Prognosavvikelsen beror dels på försäljningsintäkter av 
exploateringsmark som delvis skjuts till 2024. Det kompenseras av högre statsbidrag, 
skatteintäkter skattenettot överskrider budget med +90,7 miljoner kronor. Nämnderna 
prognostiserar sammantaget ett överskott på +20,7 miljoner kronor för helåret. 
Kommunens prognos exklusive jämförelsestörande poster är +203,0 miljoner kronor. Det 
motsvarar 3,2 procent av skatteintäkter och statsbidrag. 

I ovanstående prognos ingår inte kommunfullmäktiges beslut, 2023-05-15, om utökning av 
checkar på totalt 36,2 miljoner kronor. Inklusive dessa kostnader är prognosen 238,0 
miljoner kronor och 168,8 miljoner kronor exklusive jämförelsestörande poster. 

Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 236,3 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av april 1 550,0 miljoner kronor, vilket är oförändrat 
sedan årsskiftet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 31 maj 2023 

Bilaga 1. Månadsbokslut tertial 1 2023 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Nacka Kommun uppvisar generellt sett goda ekonomiska utfall på sista raden, om än 
något sämre än budgeterat. Detta såväl i många nämnder som i skatteprognoserna. Det är 
såklart bra att kommunen har en stark ekonomisk bas, men att i kärva ekonomiska tider där 
många välfärdsverksamheter går med underskott och tvingas till neddragningar göra 
prognostiserade överskott exklusive jämförelsestörande poster på över 3 % är en konstig 
prioritering. Vi anser att våra välfärdsverksamheter hade behövt större tillskott, för att 
undvika nedskärningar. Att den moderatledda alliansen till slut vaknade och ger vissa 
tillskott under andra halvåret är välbehövligt, men verksamheterna hade behövt tilldelas 
mer resurser redan under höstens budgetprocess. Vi får inte vara nöjda med den service 
kommunen levererar till våra invånare när måluppfyllelsen är fortsatt låg. 

Tyvärr har välfärd samhällsservice fortsatt svårt att nå det överskottsmål som den 
moderatledda alliansen beslutat om. Då denna verksamhet har återbetalat tidigare 
underskott föreslog vi under höstens budgetprocess att detta sänks så att mer resurser kan 
göra nytta i verksamheten och göra nytta för medborgarna genom starkare välfärdstjänster. 

En potentiell framtida risk är det stora beroende vårt resultat har kopplat till 
markförsäljningsintäkter. Vi anser att kommunen bör äga mark där det finns strategiskt 
intresse, just för att behålla rådigheten kring den framtida utvecklingen av vår kommun. Att 
dessa intäkter återigen prognostiseras skjutas på framtiden och dessutom påverkas markant 
av marknadsläget får stor inverkan på våra ekonomiska utfall. Om vi istället äger marken 
kan den arrenderas ut till en stabilare, kontinuerlig, intäkt över tid. 

Slutligen ser vi oroväckande på det sjunkande deltagandet i kulturskolan, som nu är klart 
under budgeterad nivå. Många familjer ser över sina utgifter i dessa tider och det riskerar 
drabba barnens kulturutövande. Vi ansåg bland annat därför att kulturpengen borde 
dubblerats tillbaka till nivån som gällde 2020, så att fler barn får möjligheten att 
tillgodogöra sig kulturella inslag, även i svåra ekonomiska tider.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser den första tertialrapporten som oroväckande. Flera verksamheter 
flaggar för att det är svårt att ytterligare effektiviserar och dra ned på kostnader. 
Äldrenämnden och kommunstyrelsen övergripande redovisar negativ avvikelse och inom 
kommunstyrelsen finns det underskott på välfärd skola, stadsutveckling, välfärd 
samhällsservice, kommunstyrelsen och fastighetsenheten. Vid årsskiftet 2023 när den nya 
budgeten för kommun skulle beslutas påpekade Vänsterpartiet att äldrenämnden, välfärd 
skola och välfärd samhällsservice var underfinansierade. Vänsterpartiet har bland annat i 
den egna budgeten kompenserat för pris- och löneökningar och har dessutom i fler 
nämnder satsat ytterligare medel. Alla verksamheter ska ha möjlighet att utföra sitt uppdrag 
utifrån medborgare behov och nämnderna/verksamheterna ska ha rätt ekonomiska 
förutsättningar från början.” 
 
- - - - -  
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§  54 KFKS 2023-00099 

Ramärende – Utgångspunkter för nämndernas förslag 
till mål och budget 2024–2026 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt gällande tidplan för mål och budgetarbetet ska beslut om ramärendet ske i 
kommunstyrelsen den 12 juni. Mål och budget 2024-2026 fastställs i sin helhet av 
kommunfullmäktige den 13-14 november. Detta ärende avser ramärendet där kommun-
styrelsen föreslår de driftramar och ekonomiska förutsättningar som ska bli gällande för 
nämnderna inför arbetet med mål och budget 2024-2026.  

De förändringar som beaktas i ramärendet i vanliga fall är främst de som beror på 
volymutveckling, det vill säga att det blir fler eller färre deltagande personer i respektive 
verksamhet utifrån den prognostiserade befolkningsutvecklingen. De senaste åren har 
präglats av stor osäkerhet i omvärlden. Detta med anledning av bland annat 
coronapandemin, kriget mellan Ryssland och Ukraina, hög inflation samt svagare 
säkerhetsläge. Kommunsektorn har också stora utmaningar på grund av kraftigt ökande 
pensionskostnader under de närmsta åren. Den höga osäkerheten gör att risken ökar för att 
det verkliga utfallet avviker från prognoser och beräkningar är exceptionellt hög. Kommunen 
har därför under de senaste tre åren valt att vänta med volymförändringarna till höstens 
budgetprocess och det är även rekommendationen till budgetprocessen inför 2024-2026. De 
förutsättningar som ligger till grund för ramärendet kan komma att ändras under innevarande 
år och därför föreslås avvaktan med volymjusteringar för 2024-2026 till höstens 
budgetprocess med undantag för tekniska justeringar med anledning av förslag om ändrade 
principer för interndebitering. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 26 maj 2023 

Bilaga 1. Ramärende mål och budget 2024-2026 
Bilaga 2. Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2024-2026 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och förslaget från Mats Gerdau (M). 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet beslutat enligt 
förslaget från Mats Gerdau (M). 

- - - - - 
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§  55 KFKS 2022-00072 

Sammanställning av investerings-/projektbeslut för 
Nacka kommun i samband med tertialbokslut 1 år 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna tillkommande 
investeringsmedel netto om 42,2 miljoner kronor. 

Sammanfattning av ärendet 
Natur- och trafiknämnden har inkommit med framställan om tillkommande 
investeringsmedel på 40,5 miljoner kronor i utgifter.  

Fritidsnämnden har inkommit med framställan om tillkommande investeringsmedel på 1,7 
miljoner kronor i utgifter.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 23 maj 2023 

Bilaga 1. Sammanställning av investerings-/projektbeslut för Nacka kommun i samband 
med tertialbokslut 1 år 2023. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är bra att investeringar i flera våtmarksprojekt nu görs, något Miljöpartiet drivit 
politiskt. Vi saknar dock investeringar i solenergi och kommer fortsätta ligga på så även 
dessa, ekonomiskt lönsamma - investeringar tillkommer på såväl nya som befintliga tak.” 
 
- - - - - 
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§  56 KFKS 2022-00296 

Årsredovisningar 2022 för stiftelser förvaltade av Nacka 
kommun 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2022 för Stiftelsen 
Kapten P Möllers Skolfond, Stiftelsen Lindbergs Fond, Stiftelsen Skolsamfonden 
och Stiftelsen Sociala Samfonden. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ingen utdelning görs under 2023 för Stiftelsen 
Kapten P Möllers Skolfond, Stiftelsen Lindbergs Fond och Stiftelsen 
Skolsamfonden. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen är förvaltare för fyra stiftelser: Stiftelsen Kapten P Möllers Skolfond 
(organisationsnummer 802425-4164), Stiftelsen Lindbergs Fond (802480-5478), Stiftelsen 
Skolsamfonden (802480-5387) och Stiftelsen Sociala Samfonden (802480-6666). Den 
sistnämnda stiftelsen är under avveckling.  
 
Stadsledningskontoret föreslår att ingen utdelning görs under 2023 för Stiftelsen Kapten P 
Möllers Skolfond, Stiftelsen Lindbergs Fond och Stiftelsen Skolsamfonden. Samtliga dessa 
stiftelser redovisar ett underskott för 2022.  Därutöver har stiftelsen Lindbergs Fond och 
Stiftelsen Skolsamfonden ett negativt fritt eget kapital, vilket innebär att ingen utdelning får 
genomföras. Kapten P Möller har ett lågt fritt eget kapital. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 24 april 2023 

Bilaga 1a. Årsredovisning 2022, Stiftelsen Kapten P Möllers Skolfond 
Bilaga 1b. Revisionsberättelse, Stiftelsen Kapten P Möllers Skolfond 
Bilaga 2a. Årsredovisning 2022, Stiftelsen Lindbergs Fond 
Bilaga 2b. Revisionsberättelse 2022, Stiftelsen Lindbergs Fond 
Bilaga 3a. Årsredovisning 2022, Stiftelsen Skolsamfonden 
Bilaga 3b. Revisionsberättelse 2022, Stiftelsen Skolsamfonden 
Bilaga 4. Årsredovisning 2022, Sociala Samfonden 
Bilaga 5. Förvaltnings och placeringspolicy för stiftelser förvaltade av Nacka kommun 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  57 KFKS 2023-00544 

Principer för internprissättning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Sammanfattning av ärendet 
I Nacka kommun förekommer omfattande köp- och säljtransaktioner internt. Modellen har 
lång historia i kommunen och har fungerat väl genom åren. Dock föreligger 
problemområden och utmaningar i nuvarande modell och då det förflutit 10 år sedan 
översyn av principer för internprissättning senast genomfördes har behov av att tydliggöra 
samt ta fram förslag på förenklingar uppstått. Stadsledningskontoret har under vårvintern 
2023 genomfört en översyn av principer för internprissättning bland annat genom ett stort 
antal intervjuer med verksamheterna. 

Sammanfattningsvis förestås att internprissättning sker med utgångspunkt i några 
grundläggande principer som gäller för samtliga att följa och förhålla sig till och där 
interndebitering sker på något av följande tre vis; försäljning, fördelning av gemensamma 
kostnader eller central finansiering genom anslag. Bland annat ska priser för kommande 
räkenskapsår fastställas i samband med att kommunstyrelsen fattar beslut i ramärendet och 
köp-och-sälj av interna tjänster ska företrädelsevis ske enligt överenskommelse genom avtal 
för hel eller del av heltidsresurs. Modellen föreslår prisnivåer för räkenskapsår 2024 
avseende avtalade tjänster, timarvoden, lönestöd och digitala tjänster. 

Stadsledningskontoret har i arbetet även tagit fram förslag om förenklade 
transaktionsmönster för interna transaktioner i syfte att tydliggöra och klargöra 
budgetmedlens väg, förenkla ekonomisk uppföljning och bespara administration. 
Sammantaget föreslås förenklingar om totalt 32,8 mnkr netto inom tre delar: 
Kommunstyrelsens ansvar 11000, för gemensamma kostnader (benämnt ”ryggsäcken”) 
samt för digitalisering. Stadsledningskontoret föreslås även en förenkling av bokföring av 
löner och personalkostnader. Förenklingarna innebär ett nollsummespel totalt för 
kommunen.  

Samtliga siffror som presenteras i dokumentet är baserade på budget 2023, och innefattar 
inte eventuella prisjusteringar för budget 2024. Modellen avser att ge en god grund för 
budgetarbetet 2024 och de budgetprocesser som följer även åren därefter. Modellen avser 
att vara transparent och rättvis så långt det är möjligt, väl avvägd med nytta, produktivitet 
och administration.  
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Att hushålla med resurser är en självklarhet i Nacka. Alla verksamheter ska alla arbeta för 
maximalt värde för skattepengarna, i balans med kvalitet. Koncernen ska jobba smart och 
undvika onödigt administrativt krångel och ”skav” i interna relationer. Fokus i modellen är 
den kommungemensamma nyttan, tillsammans visar tillit till varandra och arbetar för det 
som i slutändan är bäst för Nackaborna.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben m.fl. daterad den 23 maj 2023 

Bilaga 1. Digitala tjänster, prislista 2024 
Bilaga 2. Förändringar på Kommunstyrelsen, ansvar 11000 
Bilaga 3. Ryggsäckens förändringar 2024 
Bilaga 4. Ryggsäckens förändringar per nämnd 2024 Ryggsäckens förändringar per nämnd 

2024 
Bilaga 5. Förenklad transaktionsstruktur för digitaliseringskostnader 
Bilaga 6. Förenklad transaktionsstruktur för digitaliseringskostnader, per nämnd 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben och förslaget från Mats Gerdau (M). 
 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet beslutat enligt 
förslaget från Mats Gerdau (M). 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är kritiska till modellen för internprissättning. Tjänsteskrivelsen beskriver i 
sin helhet många nackdelar med modellen. Vänsterpartiet anser att dessa risker redan idag 
är aktuella inom kommunen. Interndebitering medför mer administration och skapar mer 
stuprör inom kommunen. Verksamheterna måste prioritera sig själva i första hand och att 
den gemensamma övergripande kommunnyttan förbises. Övergripande utvecklingsfrågor 
försummas eller uteblir i de fall verksamheterna måste hålla sin egen budget. Gemensamma 
och samordnade satsningar saknas då varje verksamhet har en begränsad budget och främst 
måste arbeta efter besparingskrav. Vänsterpartiet anser att man bör utgå från en modell 
som helt avvecklar internprissättning. Det skulle underlätta för tex ett övergripande 
helhetsgrepp som kan vara mer kostnadseffektivt och skapa mer nytta för skattepengarna 
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än mindre satsningar som verksamheterna gör var för sig. En sådan modell skulle också 
minska de interna ”skaven” som tjänsteskrivelsen upplyser om.”   
 
- - - - - 
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§  58 KFKS 2023-00243 

Revidering av bestämmelser om omställningsstöd och 
pension förtroendevalda OPF-KL  

 
Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.   
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 2 kapitlet 6 § OPF-

KL 18 revideras så att utbetalning av ekonomiskt omställningsstöd samordnas med 
förvärvsinkomster för de förtroendevalda som omfattas av bestämmelserna.   

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att 3 kapitlet 5 § OPF-
KL 18 revideras så att pensionsavgiften fr om 2023 01 01 är 6 procent på den 
pensionsgrundande inkomsten upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp och  
31,5 procent på de delar av den pensionsgrundande inkomsten som överstiger  
7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 
a § LAS angiven ålder och att pensionsavgiften därefter är 6 procent på hela den 
pensionsgrundande inkomsten.        

3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag på revidering  
av OPF-KL18 i enlighet beslutspunkterna 1 - 2 ovan i enlighet med bilaga 1  
till tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2023.   

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret har initierat en översyn av bestämmelserna av omställningsstöd och 
pensionsavgifter för förtroendevalda, OPF-KL 18.  

I de föreslagna revideringarna i OPF-KL 18 föreslås att ekonomiskt omställningsstöd 
samordnas med förvärvsinkomster. I de föreslagna revideringarna i OPF-KL 18 föreslås 
även att pensions¬avgiften fastställs till 6 procent på den pensionsgrundande inkomsten 
upp till och med 7,5 inkomstbasbelopp och till 31,5 procent på de delar av den 
pensionsgrundande inkomsten som överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den 
förtroendevalde har uppnått motsvarande i 32 a § LAS angiven ålder och att pensions-
avgiften därefter är 6 procent på hela den pensionsgrundande inkomsten. De föreslagna 
förändringarna med 1,5 procent högre pensionsavgifter är föranledda av att pensions-
avsättningarna i pensionsavtalet för anställda i kommuner och regioner, AKAP-KR, från 
och med den 1 januari 2023 har motsvarande nivåer för pensionsavsättningarna som de 
som är föreslagna för beräkning av pensionsavgiften för förtroendevalda. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 17 maj 2023 

Bilaga 1. OPF KL 18 – reviderade bestämmelser för beslut i kommunfullmäktige. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  59 KFKS 2020-00918 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna – tertial 1 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel om totalt 3 618 980 kr ur framtidsfonderna 
avseende tertial 1 2023 enlig följande fördelning. 

 

Fond Projekt Belopp Nämnd 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Digital planprocess: 
hantering av utskick och 
yttrande i planprocessen 

1 100 000 kr Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Framtids- och 
utvecklingsfond 

Överförmyndarverksamh
et i framkant 

918 980 kr Överförmyndarnämnden 

Miljö- och 
klimatfond 

Sjörening, fällning av 
Bagarsjön och utredning 
av Ältasjön, Myrsjön 
samt Baggensfjärden  

1 600 000 kr Natur- och 
trafiknämnden  

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö som inkom den 6 oktober 2020. Fonderna är tänkta att 
stimulera effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och 
möjliggöra utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt 
fattades beslut om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur 
fonderna. Den 22 februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering 
av fonderna rent praktiskt ska gå till i organisationen. Kommunstyrelsen ska besluta om 
hur medlen får användas och beviljar medel från dessa fonder. Ansökan om medel ur 
fonderna hanteras en gång per tertial och ansökan undertecknas av direktör eller 
motsvarande för berörd process eller verksamhet. Hur beviljade medel har använts och 
vilket resultat som har uppnåtts kommer att följas upp av kommunstyrelsen. 
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I tertial 1 2023 inkom tre ansökningar om totalt 3 618 980 kr till två av fonderna enligt 
bilaga 1–6.  

Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 3 618 980 kr beviljas ur 
framtidsfonderna till projekten Överförmyndarverksamhet i framkant, Digital planprocess: 
hantering av utskick och yttrande i planprocessen samt Sjörening, fällning av Bagarsjön och 
utredning av Ältasjön, Myrsjön samt Baggensfjärden. Nästa tilldelning sker i oktober 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 10 maj 2023. 

Bilaga 1. Ansökan Sjörening, fällning av Bagarsjön och utredning av Ältasjön, Myrsjön 
samt Baggensfjärden 
Bilaga 2. Budget sjörening, fällning av Bagarsjön och utredning av Ältasjön, Myrsjön samt 

Baggensfjärden 
Bilaga 3. Ansökan Digital planprocess: hantering av utskick och yttrande i planprocessen 
Bilaga 4. Budget Digital planprocess: hantering av utskick och yttrande i planprocessen 
Bilaga 5. Ansökan Överförmyndarverksamhet i framkant 
Bilaga 6. Budget Överförmyndarverksamhet i framkant 

 
Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Mikael Carlsson (NL) 
bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är väldigt bra att använda framtidsfonderna till att finansiera de 
föreslagna projekten. Särskilt vill vi lyfta fram sjörening av Bagarsjön och utredning av 
Ältasjön, Myrsjön samt Baggensfjärden som väldigt positivt och något som Nackalistan 
verkligen stöttar.”  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är kritiska till att medel ska beviljas från framtidsfonderna till kortsiktiga 
projekt som kan och borde vara en dela av ordinarie budget. Medarbetare inom kommunen 
ska dessutom inte behöva belastas med att ansöka om projektmedel inom den egna 
organisationer för initiativ som är självklara för verksamheten.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
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”Äntligen kan fler sjöar i Nacka renas, något vi arbetat länge för och även drivit i 
förhandlingar efter valet. Även en undersökning av bottensediment och miljöskador vid 
populära badplatser samt längs kuster och kajer är något vi drivit och ser fram emot en 
återkoppling kring, antingen inom ramen för framtidsfonder eller med andra medel.” 
 
- - - - - 
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§  60 KFKS 2023-00036 

 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
IT-driftpartner 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av IT-driftpartner i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 28 mars 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunens avtal avseende IT-drifttjänster löper ut den 7 juli 2024 och en ny upphandling 
behöver göras. Inför upphandlingen har en förstudie i form av en marknadsanalys 
genomförts. Syftet med marknadsanalysen har varit att undersöka vilka trender som finns 
på marknaden både på kort och lång sikt, samt att identifiera bästa möjliga upplägg för 
upphandlingen. En förutsättning för att upphandla tjänsterna på detta sätt är att 
kommunen besitter rätt kompetens för att kunna beställa, styra och följa upp avtalen. Inom 
IT-området har kommunen förstärkt kompetensen för att kunna göra detta. Tidplanen är 
att upphandlingen annonseras i början av september 2023 och att tilldelningsbeslut fattas i 
december 2023. 

Upphandlingen omfattar drift av samtliga system som inte driftas av externa 
tredjepartsleverantörer. Antalet system som finns i kommunen och som driftas av 
nuvarande IT-driftpartner uppgår idag till cirka 100, och berör kommunens samtliga 
verksamhetsområden. Avtalet förslås löpa under en period av 10 år, inklusive 
förlängningsoptioner, då ett  för kort avtal med ett potentiellt byte av driftpartner tar 
mycket av kommunens resurser i anspråk, både vad gäller tid och ekonomi.  

Utöver krav på drift av enskilda system, samt viss central IT-infrastruktur som till exempel 
brandvägg, kontohantering och liknande kommer kommunen även ställa krav om specifika 
säkerhetstjänster i syfte att erhålla en robust säkerhet med hänsyn till det allmänna förhöjda 
säkerhetsläget inom IT-sektorn globalt. 

Upphandlingen kommer att genomföras som ett förhandlat förfarande och 
utvärderingsgrunden kommer att vara ekonomiskt mest fördelaktig där pris värderas till 50 
procent och kvalitet till 50 procent. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten m.fl. daterad den 7 mars 2023 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller 
avtal i nivå med centrala kollektivavtal.    

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
digitaliseringsenheten och förslaget från Johanna Kvist (S). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet beslutat enligt 
förslaget från digitaliseringsenheten. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet håller med Socialdemokratiernas yrkande om att ärendet kompletteras med 
ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.” 
 
- - - - - 
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§  61 KFKS 2023-00324 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
verksamhetssystem för förskola och skola 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inleda upphandling av verksamhetssystem för 
förskola och skola. 

Beslutet fattas med stöd av punkten 5.4 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Sammanfattning av ärendet 
Utbildningsenheten ansvarar för kundval, finansiering, uppföljning/utvärdering samt viss 
myndighetsutövning för verksamhetsområdena förskola, pedagogisk omsorg, fritidshem, 
grundskola, grundsärskola, gymnasieskola och gymnasiesärskola. 

Utbildningsenhetens ansvar inom såväl kundval som finansiering och 
uppföljning/utvärdering samt myndighetsutövning är direkt avhängigt av ett rättssäkert och 
välfungerande digitalt system. 

Idag används verksamhetssystem från IST Sverige AB; Extens samt Nacka24 för alla 
verksamhetsområden utom gymnasieskola och gymnasiesärskola, som hanteras via ett 
samarbete i Storstockholm. Både Extens och Nacka24 är av äldre modell och leverantören 
har meddelat att utveckling av produkten inte längre sker.  

Avtalen har gått ut och en upphandling är därför nödvändig. 

En upphandling i samma ärende har tidigare genomförts (KFKS 2022-00877), men 
avbrutits då inga kvalificerade anbud inkom. Ny upphandling behöver därför göras. 

Nacka kommun behöver därför upphandla ett nytt system som omfattar tillhandahållande 
av verksamhetssystem, drift, support och service, etablering/införande av systemet hos 
Nacka kommun, samt eventuella konsulttjänster för integrationer och vidareutveckling. 

Upphandlingsdokumenten baseras på tidigare redan framtaget underlag 
och ska annonseras senast under våren/försommaren 2023. Ett nytt avtal förväntas vara på 
plats under hösten 2023. Driftsättning av det nya systemet förväntas påbörjas första 
halvåret 2024. 

Upphandlingen kommer att genomföras som ett förhandlat förfarande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten m.fl. daterad den 8 maj 2023 
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Bilaga 1. Avbrytandebeslut, KFKS 2023-00877 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller 
avtal i nivå med centrala kollektivavtal.    

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
utbildningsenheten och förslaget från Johanna Kvist (S). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet beslutat enligt 
förslaget från utbildningsenheten. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartier är emot vinstdrivande företag i skolan och är kritiska till att skolelever ses 
som kunder. Nacka kommun behöver absolut ett nytt skolsystem men systemets funktion 
bör inte upphandlas utifrån premissen att vinstdrivande företag ska säkerställa sina 
inkomster före skolelevers behov av en likvärdig utbildning t ex genom att vara förberett 
för ett annat kösystem och för att säkerställa ekonomisk ersättning till anordnare.” 
 
- - - - - 
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§  62 KFKS 2023-00210 

Informationssäkerhetsstrategi 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige antar Informationssäkerhetsstrategi enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad den 27 mars 2023 samt upphäver tidigare Informationssäkerhetstrategi, antagen av 
kommunfullmäktige den 11 december 2017 (§370).  

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av ett ökat behov av digitala lösningar, förändrade externa krav samt en 
förändrad situation i omvärlden behöver kommunen etablera och säkerställa ett 
systematiskt informationssäkerhetsarbete inom samtliga verksamheter. För att uppnå detta 
krävs att Nacka kommuns informationssäkerhetsstrategi revideras med en tydligare struktur 
för hur informationssäkerhetsarbetet ska genomföras för att skapa ett systematiskt 
arbetssätt. Det är också viktigt att denna struktur harmoniserar med externa krav samt 
ställer krav på hur uppföljning och återrapportering ska ske.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben m.fl. daterad den 27 mars 2023 

Bilaga 1. Förslag till ny Informationssäkerhetstrategi Dnr KFKS-2023-00210 
Bilaga 2. Informationssäkerhetsstrategi Dnr KFKS-2017-990 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från ledningsstaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är bra att man nu arbetat fram en ny informationsstrategi. Vi tycker 
också att det är viktigt att löpande se över behovet att uppdatera den så att den verkligen 
blir en levande strategi som hålls aktuell.” 



 
32 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
- - - - - 
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§  63 KFKS 2023-00476 

Dataskyddsombudets årsrapport 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 
fall kommunstyrelsen. Dataskyddsombudet rapporterar årligen till nämnden och i detta 
ärende presenteras dataskyddsombudets granskning av kommunstyrelsen för året 2022 och 
redovisning av hur väl nämnden följer förordningens krav. Granskningen presenteras i tre 
separata rapporter; verksamhet under Välfärd skola, Välfärd samhällsservice och övriga 
enheter under kommunstyrelsen. 

Resultatet av granskningen visar att de flesta verksamheter och enheter har genomfört ett 
arbete för att efterleva kraven i GDPR fullt ut, men vissa åtgärder krävs fortfarande för att 
säkerställa komplett efterlevnad.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben m.fl. daterad den 11 maj 2023 

Bilaga 1. Dataskyddsombudets årsrapport 2022 – Välfärd skola 
Bilaga 2. Dataskyddsombudets årsrapport 2022 – Välfärd samhällsservice  
Bilaga 3. Dataskyddsombudets årsrapport 2022 – Kommunstyrelsen övrig verksamhet 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
ledningsstaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Bland bristerna som nämns tycker vi att det är särskilt allvarligt att enskilda som begär 
registerutdrag – så kallad rätt till tillgång för att få veta i vilka sammanhang man 
förekommer i kommunens olika register – ”enbart vid några tillfällen hanterats i tid” under 
2022. Det finns även brister i informationen till registrerade och att dessa inte får kopior av 
själva personuppgifterna vid den första begäran.” 
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- - - - - 
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§  64 KFKS 2023-00277 

Framtidsdialog Nacka 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följa följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en 
framtidsdialog utifrån ramarna i detta ärende. 

2. Kommunfullmäkige ger kommunstyrelsen i uppdrag att efter genomförd dialog 
slutredovisa resultatet för kommunfullmäktige i form av ett förslag till inriktning för 
Nackas långsiktiga utveckling. 

3. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att återkomma i mål och 
budget 2024 om medel för det fortsatta arbetet. 

Sammanfattning av ärendet 
Utvecklingskraften och framåtandan är stor i Nacka och på flera områden kommer det att 
hända mycket de kommande åren. En växande befolkning, förbättrad infrastruktur och 
spännande stadsutveckling kan göra Nacka till en ännu bättre plats att bo, verka och leva i. 
Dessutom sker en rad omvärldsförändringar som påverkar Nacka. 

Dessa förändringar skapar en grund för ett samtal med invånare, företag, föreningsliv, det 
civila samhället och kommunen kring hur vi tar vara på möjligheterna och hur vi vill att 
Nacka ska utvecklas. Därför föreslås fullmäktige initiera en omfattande framtidsdialog 
under 2023 och 2024. Med utgångspunkt i dialogen ska därefter ett ärende tas fram för 
riktningen framåt. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 21 mars 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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”Socialdemokraterna ser positivt på att en omfattande dialog mellan kommunen och 
nackaborna, företag, föreningsliv och det civila samhället inleds. Att ha en dialog med 
nackasamhällets alla delar har vi socialdemokrater i flera sammanhang genom åren 
poängterat är viktigt. Vi kommer med intresse följa detta och har stora förväntningar på att 
det som också kommer fram i dialogen leder till någonting konkret. Det vill säga att de 
synpunkter och idéer som nackaborna, företagen, föreningslivet med flera bidrar med 
också tas tillvara på i utvecklingen av vårt Nacka.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är bra att kommunen på olika sätt försöker att involvera 
kommuninnevånarna i framtagandet av den nya översiktsplanen. Det ligger också i linje 
med Nackalistans motion ”Fördjupad medborgardialog i planprocessen”. Vi har full 
förståelse för att dialogen ska vara framåtblickande och att ”politiskt tagna beslut ska gälla”. 
Samtidigt tycker vi att det är viktigt att invånarna som är med i dialogen inte känner sig 
hämmade att anpassa sina tankar och åsikter efter vad nuvarande politik säger och låsa sig 
vid det. Nackalistan tycker också att det är viktigt att en stor transparens råder vid 
sammanställningen av dialogerna så att man kan härleda varifrån olika tankar och åsikter 
kommer till de slutsatser man drar. Det är ju ofta så att olika slutsatser kan dras på samma 
källdata.”  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att det är positivt att kommunen satsar på en framtidsdialog. Vi har 
länge påpekat att kommunen behöver stärka sitt demokratiarbete och skapa mer dialog 
med kommuninvånare och civilsamhället. Vi hoppas på att satsningen på en framtidsdialog 
är seriös och att kommuninvånares engagemang och synpunkter verkligen tas tillvara på. 
Vänsterpartiet anser dock att även de politiska beslut som redan tagits ska vara 
påverkningsbara av invånare i den mån det är möjligt.  Även om beslut redan är fattade kan 
det vara viktiga frågor för invånare och risken finns för att invånare tappar förtroende för 
kommun och beslutsfattare om vissa frågor utesluts. Vänsterpartiet tänker särskilt på frågor 
i närtid som engagerat civilsamhället och boende i kommunen tex idrottsytor och 
skolfrågor. Vänsterpartiet ser det som positivt att framtidsdialogen särskilt vill lyfta de 
målgrupper som annars har svår att komma till tals och att även barn ska få delaktiga.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”I förra årets budget hade Miljöpartiet en särskild satsning på medskapande stadsutveckling 
där vi även avsatte pengar till detta. Vi vill se Nacka skapas tillsammans med – inte bara för 
– Nackas invånare, och ser därför detta som viktigt i stadsutvecklingen. Det är spännande 
att Nacka växer och blir stad men arbetet skulle bättre behöva förankras hos Nackabor, 
näringsliv och civilsamhälle. Vi tror att kultur samt deltagande och medskapande processer 
har en viktig roll att spela för en socialt hållbar stadsbyggnad. Därför la vi i budgeten 
pengar på ett medskapande projekt där tidiga dialoger om platsers utveckling kan göras 
tillsammans med människor för att utveckla livsmiljöer. Vi vill generellt se mer 
medskapande i planprocesser då vi tror det är centralt för att öka acceptansen och 
engagemanget för olika stadsbyggnadsprojekt och ta tillvara invånares kunskaper om 
specifika platser.” 
 
- - - - - 
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§  65 KFKS 2023-00515 

Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 
2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar 2022 års uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet till 
protokollet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet har summerats för Nacka 
kommun. Summeringen av de frågor som ingår i checklistor för att följa upp 
arbetsmiljöarbetet visar sammantaget att arbetsmiljöarbetet är känt, genomförs och 
fungerar till stora delar inom både Välfärd samhällsservice, Välfärd skola och enheter  
i stadshuset. Under året har rutiner för det systematiska arbetsmiljöarbetet på arbetsplats-
erna utvecklats än mer, riskbedömningar har genomförts än mer kontinuerligt  
och åtgärder kopplade till riskerna har genomförts i än högre utsträckning. 
 
I ärendet framgår även att medarbetarundersökningen har förstärkts med frågeområdet 
”Arbetsmiljöarbete” som ett led i att driva på utvecklingen av ett än mer medarbetardrivet 
och proaktivt systematiskt arbetsmiljöarbete. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 22 maj 2023 

Bilaga 1. Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2022.     
Bilaga 2. Kommungemensamma initiativ för utveckling av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet 2022. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Hur uppföljningen av arbetsmiljöarbetet är organiserat är mycket bra. En del av utfallen 
måste jobbas vidare med, men hur själva uppföljningen är organiserad och hanteras ser bra 
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ut. Däremot anser vi socialdemokrater att mer resurser behövs för att personalen ska ha 
rätt förutsättningar för att utföra sina viktiga jobb varje dag.” 
 Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är väldigt roligt att se hur bra det systematiska arbetsmiljöarbetet 
fungerar i kommunen. Vi delar synen på hur viktig årsplaneringen av arbetsmiljöarbetet är 
och hur viktigt det är att få med medarbetarna så att de själva också börjar tänka på.  
Arbetsmiljön i sin vardag. Det är bra att man identifierat flera utvecklingspunkter som man 
lyfter i tjänsteskrivelsen och som man avser jobba vidare med. Så sammanfattningsvis så 
vill vi rikta ett stort tack till alla som varit inblandade i detta arbete.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till att kommunen i samverkan med fackliga företrädare 
utvecklar arbetsmiljöarbetet till ett mer medarbetardrivet, proaktivt och systematiskt 
arbetsmiljöarbete på alla arbetsplatser. Det är viktigt att detta arbete fortsätter utvecklas 
tillsammans med medarbetare, men också att förutsättningar från start finns för ett gott 
arbete genom god budget som förutsätter rimligt antal anställda för arbetsuppgifter och 
storlek på verksamheten. Vänsterpartiet ser också i uppföljningen samt i 
medarbetarundersökningen att Välfärd skola och välfärdsamhällsservice sticker ut i flera 
områden. Till exempel är skattningen gällande uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet på 2 för välfärd samhällsservice vilket är lägre än välfärd skola. För alla 
områden kan arbetsplatsträffar (APT) bli mer av ett aktivt forum för dialog om 
arbetsförutsättningarna och hur vi ska utveckla arbetsmiljön. På punkten om arbetsplatsen 
gått igenom den förteckning av föreskrifter och annan lagstiftning som omfattas av inom 
arbetsmiljöområdet är uppskattningen från medarbetare 2 inom alla områden. Kommunen 
har ett stort ansvar där att prioritera och lyfta arbetsmiljöområdet och chefer i alla 
verksamheter bör få det stöd som behövs för att systematiskt arbeta med arbetsmiljö.” 
 
- - - - - 
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§  66 KFKS 2023-00514 

Uppföljning av 2022 års medarbetarundersökning 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar fokusuppföljningens resultat 2023 till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommuns fokusuppföljning har genomförts våren 2023 för att följa upp 
medarbetarundersökningen från i höstas. Fokusuppföljningen och medarbetarunder-
sökningen genomförs för att driva på utvecklingen av ett proaktivt systematiska 
arbetsmiljöarbete och dialogen på varje arbetsplats om de åtgärder som prioriteras för att 
öka kommunstyrelsens fokus för personalprocessen Nacka är en attraktiv arbetsgivare med 
kompetenta, motiverade, stolta och friska medarbetare.  
 
Nacka kommun har ett starkt resultat i vårens fokusuppföljning även om resultatet  
på totalnivå backar något jämfört med resultatet i höstens medarbetarundersökning. Snitt-
index för kommunen totalt för de 29 frågor som är jämförbara med undersöknings-
företaget Zonderas kommunjämförelse uppgår till 74 procent positiva svar,  
vilket är tre procentenheter högre än snittindexet för Zonderas kommunjämförelse.  

Hållbart medarbetarengagemang, HME, som är en av de fyra resultatindikatorer som 
kommunstyrelsen följer över tid uppgår till 79 procent, vilket är en procentenhet lägre än 
SKR:s jämförelsetal för kommuner. Resultat för kommunstyrelsens tre andra resultatindi-
katorer är högre än jämförelsetalen i Zonderas kommunjämförelse.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 17 maj 2023 

Bilaga 1. Zonderas analys av Fokusuppföljningens resultat 2023   
Bilaga 2. Resultatrapport Fokusuppföljningen 2023 per område   
Bilaga 3. Resultatrapport Medarbetarundersökningen och Fokusuppföljningen 2021 - 2023  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det är stor skillnad på svarsfrekvens mellan olika delar inom kommunen. I stadshuset 
svarar 92 %, inom Välfärd Skola 84 % och inom Välfärd Samhällsservice 77 %. Det ser vi 
som en signal för olika förutsättningar till administration på arbetstid och ojämlika 
förutsättningar att delta i denna viktiga undersökning. Det kan också vara ett tecken på att 
antalet otrygga timanställningar är fler inom just Välfärd Samhällsservice. Det är viktigt att 
ge rimliga förutsättningar att kunna svara på medarbetarundersökningen, kanske finns det 
något annorlunda sätt för att se till att alla medarbetare kan göra det under sin arbetstid? 

Förskola, grundskola och äldreboenden uppvisar ett lägre ”Hållbart 
Medarbetarengagemang” och resultatet för förskolan har sjunkit. Allmänt har Nacka bra 
resultat i kommunjämförelser vad vi kan se, men det hade varit intressant om vi 
kommunen hade kunnat se medarbetarundersökningar för alla medarbetare inom 
välfärdssektorn, som betalas av kommunala skattepengar; även inom privata aktörer. För 
trots allt har vi som kommun ett visst ansvar kopplat till vilka resurser som finns för att 
kunna utföra ett bra arbete och samtidigt må bra själv.  

Dessutom får vi en annan bild när vi möter personal ute i våra verksamheter. Vi får ofta 
höra om hur tufft läget är. Hur det är fler barn per vuxen inom förskolan, att personalen i 
omsorgen tvingas till tuffa avvägningar varje dag och att lärarna i skolan saknar resurser för 
att kunna ge alla barn rätt förutsättningar att lyckas i skolan. Det är bara några exempel, 
men de är tydliga. Det är tydligt att även om vi vinner priser och mäter högt i kundnöjdhet 
så finns en baksida – att Nacka förlitar sig på personalens engagemang istället för att se till 
att rätt resurser och förutsättningar finns för att personalen ska kunna må bra både på och 
efter jobbet samtidigt som Nackaborna får den bästa skolan, omsorgen eller servicen. Vi 
socialdemokrater vill ge personalen rätt förutsättningar så att de kan utföra sina viktiga jobb 
varje dag.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Uppföljningen av medarbetarundersökningen är verkligen ett väldigt intressant material.  
Den höga svarsfrekvensen ger undersökningen legitimitet och det finns väldigt mycket att 
fördjupa sig i. Vi i nackalistan kommer att fortsätta att arbeta med materialet och 
återkommer till kommunstyrelsen med ytterligare kommentarer.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser det som oroväckande att medarbetarundersökningen visar att 
arbetsförutsättningar och balans något svagare för Välfärd Skola och att det är generellt 
sjunkande värden för effektivitet och utveckling: effektivt organiserat arbete, tydliga 
beslutsvägar, gemensamt ansvar etc. Vänsterpartiet har tidigare påpekat att en budget som 
årligen ställer krav på besparingar kommer påverka resultat och välmående i verksamheten. 
Nacka kommun har ställt effektiviseringskrav på all verksamhet återkommande i flera år. 
Idag bidrar det snarare till ett arbete som inte är effektivt organiserat då verksamheter är 
underfinansierade.” 
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§  67 KFKS 2023-00443 

Revidering av revisorernas reglemente 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta revidering av revisorernas 
reglemente i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelse daterad den 4 maj 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges revisorer har inkommit med en skrivelse till kommunfullmäktiges 
presidium om önskemål ändring av revisorernas reglemente. Syftet med revideringen är, 
enligt revisorerna, att skapa ett större kollegialt ansvar. Revisorerna föreslår att 
ordförandeskapet växlar var sjätte månad. 

Rent faktiskt saknar det betydelse om majoriteten eller minoriteten innehar 
ordförandeposten/uppdraget som sammankallande i revisionen eftersom samtliga revisorer 
kan agera självständigt i sitt granskningsuppdrag. Om revisorerna önskar att dela på 
ordförandeskapet/uppdraget som sammankallande under mandatperioden på så sätt som 
framgår av revisorernas skrivelse finns därför inga hinder mot att revidera revisorernas 
reglemente. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 4 maj 2023 

Bilaga 1. Skrivelse från kommunfullmäktiges revisorer 
Bilaga 2. Förslag på revidering av revisorernas reglemente 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade avslag till förslaget från stadsledningskontoret. 
 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till förslaget från 
stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och förslaget om avslag från Johanna Kvist (S).  
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Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att arbetsutskottet beslutat enligt 
förslaget från stadsledningskontoret. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckning 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna:  
"Det är olyckligt att frågan om revisorernas reglemente blivit föremål för politisk debatt. 
Då det är oss förtroendevalda i styrelser och nämnder revisorerna ska granska bör vi kunna 
vara överens om arbetsformerna över partigränserna. Nu har revisorerna själva begärt 
denna förändring av reglementet för att de anser att det skulle gynna deras arbete, och då 
anser jag det väldigt rimligt att bifalla deras begäran. Det är viktigt att skapa förutsättningar 
för att revisorerna ska kunna utföra sitt viktiga uppdrag på ett så bra sätt som möjligt."  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att ärendet om revidering av revisorernas reglemente bör bordläggas 
till att personkonflikten inom revisionen är löst.” 
 
- - - - - 
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§  68 KFKS 2023-00518 

Gemensam målbild 2023-2026 – Samverkan 
Stockholmsregionen 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar Gemensam målbild 2023-2026 – Samverkan Stockholmsregionen i 
enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 15 maj 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Samverkan Stockholmsregionen (SSR) är ett gemensamt aktörsnätverk mellan 
samhällsaktörer i Stockholms län såsom kommuner, Länsstyrelsen, polisen och andra 
myndigheter som tillsammans verkar för en trygg, säker och störningsfri region. 
Kommunstyrelsen har den 6 februari 2023, § 69, beslutat om yttrande över remissen till 
Gemensam målbild 2023-2026. 

Den övergripande bedömningen är att många av målsättningarna som fanns för perioden 
2109–2022 fortfarande är aktuella och relevanta. Däremot har omvärldssituationen 
inneburit att det finns större behov av flexibilitet och anpassning i arbetet. Bedömningen är 
att den version som arbetats fram och nu ligger för antagande är i linje med 
kommunstyrelsens tidigare bedömning och yttrande och därför ska antas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 15 maj 2023 

Bilaga 1. Följebrev 
Bilaga 2. Gemensam målbild 2023-2026 – Samverkan Stockholmsregionen 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  69 KFKS 2023-00569 

Verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten 
fastighet 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige beslutar följande: 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar om nya verksamhetsområden för dagvatten gata enligt 
Bilaga 1, 2 och 3 i ärendet (som utgörs av karta respektive fastighetsförteckning)  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar om nya verksamhetsområden för dagvatten fastighet 
enligt Bilaga 1, 2 och 4 (som utgörs av karta respektive fastighetsförteckning) 
 
Sammanfattning av ärendet 
År 2013 beslutade kommunfullmäktige om att inrätta 19 verksamhetsområden för 
hantering av dagvatten. Ett verksamhetsområde omfattar fastigheter i ett område och 
området måste fastställas av kommunfullmäktige för att avgift ska kunna tas ut. Efter ett 
omfattande utredningsarbete finns nu förslag från styrelsen i Nacka vatten och avfall AB 
(NVOA) om att inrätta verksamhetsområde för dagvatten i merparten av kommunen. 
Verksamhetsområdena kommer att vara uppdelade i områden dels hantering av dagvatten 
från gator, dels dagvatten från fastigheter som har en dagvattenledning kopplad till 
fastigheten. Med det tidigare beslutet från 2013 och det som föreslås tas nu kommer 
merparten av alla fastighetsägare som bor vid en väg där kommunen är huvudman att 
betala avgift för dagvatten gata. De fastighetsägare som har behov av avledning av 
dagvatten från den egna fastigheten betalar avgift för den tjänsten. I samband med 
utredning av de nya verksamhetsområdena för dagvatten har det framkommit att flera 
fastighetsägare felaktigt har betalat avgift för dagvatten fastighet utan att ha behov av 
avledning av dagvatten från fastigheten. Nacka vatten och avfall kommer under 2023 att 
återbetala felaktigt betalda avgifter inklusive ränta (dock längst 10 år tillbaka). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 26 maj 2023 

Bilaga 1. Översiktskarta nya verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten 
fastighet 
Bilaga 2. Kartor nya verksamhetsområden för dagvatten gata och dagvatten fastighet 
Bilaga 3. Fastighetsförteckning nya verksamhetsområden dagvatten gata 
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Bilaga 4. Fastighetsförteckning nya verksamhetsområden dagvatten gata och dagvatten 
fastighet 

Bilaga 5. Förslag från styrelsen i Nacka Vatten och Avfall 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  70 KFKS 2023-00453 

Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 
(T24) 
Yttrande över remiss 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har mottagit remiss från Trafikförvaltningen i Region Stockholm angående 
förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslås att genomföras i december 2023. I 
förslag till trafikförändringar presenteras justeringar av linjer i SL-trafiken.  

Det är väsentligt med en attraktiv och välfungerande kollektivtrafik i Nacka. Det blir 
särskilt viktigt med tanke på den ständigt pågående utbyggnaden av bostäder, 
samhällsservice och arbetsplatser. I och med Nackas bebyggelseutveckling ser trafikenheten 
att det finns ett stort behov av att ytterligare analysera kollektivtrafikens kapacitet samt se 
över busslinjenätets förändringsbehov under de kommande åren. Tunnelbanan kommer att 
vara ett nödvändigt och efterlängtat tillskott, men fram tills den är i trafik och efter det, 
krävs en välfungerande buss- , pendelbåts- och spårtrafik. Detta för att kollektivtrafiken 
alltid ska vara ett enkelt och attraktivt val i Nacka.  

Trafikenheten bedömer att trafikförändringarna som berör busstrafiken i generella drag 
kommer att bidra negativt till kollektivtrafikförsörjningen i Nacka. Flertalet linjer föreslås 
läggas ned och ett antal linjer får försämrad turtäthet, vilket Nacka kommun inte ställer sig 
bakom. Nacka välkomnar däremot alla förslag till förbättringar för kollektivtrafiken, särskilt 
för sjötrafiken. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 11 maj 2023 

Bilaga 1. Förslag till yttrande på Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 
(T24) 
Bilaga 2. Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 (T24) 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
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Mikael Carlsson (NL) yrkade att följande tre punkter adderas till remissvaret under 
”Busstrafik Sicklaön”: 
 

- Linje 469 (Nacka sjukhus till Finnberget) Linjen bör förlängas till Kvarnholmen. På 
det sättet skapas en förbindelse från nordvästra Sicklaön till Tvärbanan, Sickla 
köpvarter och Nacka sjukhus samt att man skapar en koppling mellan 
Kvarnholmen och Henriksdalsringen 

- Linje 55 (Tanto - Slussen - Henriksdalsberget/Finnberget) Turtätheten bör utökas 
till åtminstone fyra turer i timmen från dagens tre turer (vardag, dagtid) och två 
turer (helg samt vardagskväll). Samtliga turer bör även trafikera Finnberget i stället 
för dagens en tur i timmen mellan klockan 7:07 och 19:41. Första turen borde gå 
tidigare, helst klockan 6:00. Ytterligare en tur bör adderas efter sista turen klockan 
0:07 från Slussen. Hållplatsläget i Slussen bör ändras till Södermalmstorget eller 
Katarinavägen i stället för Hornsgatan (som ligger långt från stombusslinjerna och 
tunnelbanan).  

- Linje 53 (Henriksdalsberget - Karolinska sjukhuset) Linjen bör få samma 
hållplatsläge vid Slussen och vid Henriksdals station som för linje 55. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret, Mats Gerdaus (M) yrkade och ett tilläggsyrkande från Mikael 
Carlsson (NL).  
 
Ordföranden ställde först förslaget från stadsledningskontoret mot Mats Gerdaus (M) 
yrkande och fann att arbetsutskottet hade beslutat enligt Mats Gerdaus (M) yrkade. 
Därmed konstaterade ordförande att arbetsutskottet överlämnat ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är kritiska till nedskärningar i kollektivtrafiken. Nedskärningarna kommer 
påverka miljön då resenärer i stället kan komma att välja biltrafik och tillgängligheten 
minskar även. Det är ett ekonomiskt svårt läge för regionen då den skatteökning 
Vänsterpartiet i region Stockholm efterfrågade och som behövdes inte genomfördes och 
det statligt ekonomiska stödet uteblev. En prisökning för resenärer är inte rimlig heller då 
en höjning genomförts i årtal. I stället hade det behövts ett helhetsgrepp från både region 
och staten för att säkerställa god ekonomi gällande Stockholm regionens kollektivtrafik. 
Enskilda individer ska inte behöva bekosta det miljardbelopp som saknas för att 
upprätthålla kollektivtrafiken i den nuvarande formen. Risken med att höja biljettpriset blir 
också att färre väljer att åka kollektivt vilket då ändå skulle ge en svagare ekonomi för 
kollektivtrafiken.”  



 
49 (71) 

 30 maj 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet vill att fler åker kollektivt och Nacka som kommun är väldigt beroende av 
goda bussförbindelser. Det förslag om indragna turer som nu ligger är mot bakgrund av 
detta inte bra. Nacka behöver snarare fler direktbussar för snabbare resor, “bussen till 
Slussen” är och förblir viktigt för Nackaborna. 

Under pandemin tog regionen ett väldigt stort ansvar för att fortsätta hålla igång trafiken 
trots att många färre åkte kollektivt och detta påverkar fortfarande ekonomin. Miljöpartiet 
tycker därför att staten borde ta ett större ansvar vad gäller finansiering, precis som gjordes 
då det var en grönröd regering. Skulle så inte ske så är en höjning av regionskatten något vi 
föredrar framför neddragningar i kollektivtrafiken. Vi tror dock att båda delar behövs för 
att få en budget i balans. 

Generellt ser vi hur vi de senaste åren och efter pandemin fått förändrade resmönster där 
fler är flexibla i sin pendling. Vissa dagar cyklar man, andra jobbar hemma och några dagar 
åker kollektivt t.ex. Vi har länge förespråkat ett flexibelt månadskort där bara de dagar du 
faktiskt reser räknas. Vi tror på en utveckling av biljetter, fler direktförbindelser och mer 
kollektivtrafik som också finansieras kollektivt är en nyckel för hållbart resande.” 
 
- - - - - 
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§  71 KFKS 2023-00256 

Remiss - Boverkets förslag till föreskrifter om säkerhet 
vid användning av byggnader 
Informationsärende 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 12 maj 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Boverket föreslår nya föreskrifter om säkerhet vid användning av byggnader. De föreslagna 
föreskrifterna preciserar det tekniska egenskapskravet i 3 kap. 10 § plan- och 
byggförordningen (2011:338) att byggnader ska vara projekterade och utförda på ett sådant 
sätt att det vid användning eller drift inte innebär oacceptabel risk för olyckor. Förslaget till 
nya föreskrifter bygger på en ny regelmodell för Boverkets byggregler. Regelmodellen har 
arbetats fram inom ramen för ett regeringsuppdrag till Boverket, att se över bygg- och 
konstruktionsreglerna.  

Författningsförslaget påverkar kommunernas arbetsprocesser, resursanvändning och 
myndighetsutövning.  

De nya föreskrifterna föreslås träda i kraft den 1 juli 2024.  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden kommer att besluta om att överlämna synpunkter på 
remissen till kommunstyrelsen den 24 maj 2023. Därefter kommer juridik- och kanslistaben 
att ta fram ett förslag till yttrande som kommer att behandlas på kommunstyrelsens 
sammanträde den 12 juni 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik och kanslistaben daterad den 12 maj 2023 

Bilaga 1. Sammanfattning av Boverkets förslag till föreskrifter om säkerhet vid användning 
av byggnader. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§  72 KFKS 2023-00341 

Boverkets förslag till föreskrifter om översiktsplan; med 
konsekvensutredning 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 9 maj 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har givits tillfälle att yttra sig över Boverkets förslag till föreskrifter om 
översiktsplan; med konsekvensutredning. Remissyttrandet ska ha kommit in till Boverket 
senast den 25 augusti 2023. Ärendet hanteras av kommunstyrelsens arbetsutskott. Ett 
yttrande föreslås därefter antas av kommunstyrelsen. 

Boverket har tagit fram ett förslag till föreskrifter för översiktsplan (2 kap. 5 c § plan- och 
byggförordningen (2011:338), PBF) som preciserar hur informationen i en digital 
översiktsplan ska definieras och identifieras. Föreskrifterna ska stötta kommuner i hur de 
ska uppfylla kraven.  

Med enhetlig identifiering och beskrivning av översiktsplanens information kan den 
ärvas/förmedlas till och återanvändas i olika delar av samhällsbyggnadsprocessen. Till 
exempel kan information i en översiktsplan föras vidare till en detaljplan, ett 
förhandsbesked eller ett bygglov. Det kan även underlätta möjligheten att utbyta 
information med andra aktörer som länsstyrelsen och Trafikverket.  

Arbetsmetodiken vid framtagandet av översiktsplanen kommer att förändras, vilket under 
införandefasen förväntas innebära en högre tidsåtgång. På sikt förväntas detta kunna ge 
tids- och kvalitetsvinster vid framtagandet av en översiktsplan, liksom vid tillämpningen av 
översiktsplanen samt att kontinuerlig översiktsplanering underlättas. 

Nacka kommun föreslås yttra sig generellt positiva till digitalisering av översiktsplanen. 
Dock ställer sig Nacka kommun tveksamma till hur mycket och hur detaljerade krav som 
föreslås åläggas landets kommuner i och med tillämpningen av föreskrifterna.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 9 maj 2023 

Bilaga 1. Förslag till yttrande, Enheten för strategisk stadsutveckling 2023-05-09 
Bilaga 2. Remissbrev, Boverket 
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Bilaga 3. Remissförslag – Boverkets förslag till föreskrifter om översiktsplan; med 
konsekvensutredning 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§  73 KFKS 2023-00382 

Remiss – Naturvårdsverkets delredovisning 1 inom 
Uppdrag om producentansvaret för förpackningar 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 15 maj 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Inom regeringsuppdraget om producentansvar för förpackningar ska Naturvårdsverket 
följa implementeringen av förordningen (2022:1274) om producentansvar för 
förpackningar. I Naturvårdsverkets skrivelse ger myndigheten förslag på ändringar i 
förpackningsförordningen som huvudsakligen rör bestämmelser som kopplar till 
beräkningen av och tidpunkten för beslut om producentansvarsorganisationers 
marknadsandelar. 

Natur- och trafiknämnden kommer att besluta om att överlämna synpunkter på remissen 
till kommunstyrelsen den 23 maj 2023. Därefter kommer juridik- och kanslistaben att ta 
fram ett förslag till yttrande som kommer att behandlas på kommunstyrelsens sammanträde 
den 12 juni 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 15 maj 2023. 

Bilaga 1.  Naturvårdsverkets delredovisning 1 inom uppdrag om producentansvaret för 
förpackningar 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det kommunala bolaget Nacka Vatten och Avfall (NVOA) tar över driften av 
Återvinningsstationerna (ÅVS) 2024 och ska enligt lag gradvis införa Fastighetsnära 
Insamling (FNI) till 2027. Nackalistan vill att det totala antalet tömningskärl för restavfall, 
matavfall och förpackningar ska minimeras samt även att antalet entreprenörer hålls ned. 
Om det blir flera entreprenörer som sköter tömning av kärl bör dessa samordnas så att det 
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totala antalet tömningar minimeras utan att kärlen överfylls. Detta i syfte att förenkla för 
hushållen, minimera ytor för uppställning av kärl, hålla avfallstaxorna nere samt att minska 
klimatutsläppen.” 
 
- - - - - 
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§  74 KFKS 2022-01198 

Motion - Handlingsplan mot våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck 
Inkom den 19 december 2022 av Gunnel Nyman Gräff och Andreas Andersson m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  

Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om en kommunövergripande handlingsplan 
samt särskild samordnare för att motverka och hantera våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck. Kommunfullmäktige noterar utifrån redogörelsen i 
tjänsteskrivelse i ärendet, daterad den 15 maj 2023, att det redan bedrivs ett aktivt och 
systematiskt arbete inom berörda nämnder för att förhindra våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck inom berörda nämnder. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att det tas fram en kommunövergripande och gemensam handlingsplan 
för berörda nämnder och dess verksamhet för att motverka och hantera ViNR samt 
hedersrelaterat våld och förtryck. I motionen föreslås även att kommunen utser en särskild 
samordnare med tillräckliga resurser som säkerställer att arbetet bedrivs i enlighet med 
målsättning och handlingsplan. 

Kommunstyrelsen har remitterat motionen för synpunkter till socialnämnden och 
nämnden för arbete och försörjning. Utifrån synpunkterna på motionen framgår att det 
redan bedrivs ett aktivt och systematiskt arbete för att förhindra våld i nära relationer samt 
hedersrelaterat våld och förtryck inom berörda nämnder.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 30 maj 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från nämnden för arbete och försörjning den 29 mars 2023 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från socialnämnden den 28 mars 2023 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) bifall till förslagen i 
motionen. 

Filip Wiljander (M) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Johanna Kvist (S). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan yrkar bifall till motionen som vi tycker lyfter några väldigt viktiga frågor. Vi 
skulle gärna se att det tas fram en kommunövergripande och gemensam handlingsplan för 
våld i nära relationer. Detta är en fråga som berör väldigt många av kommunens nämnder 
och därför tycker vi det är olyckligt om kommunen isolerar detta till att bli en fråga för bara 
socialnämnden och nämnden för arbete och försörjning. Nackalistans tycker också att det 
vore bra att kommunen utser en särskild samordnare med tillräckliga resurser som kan 
säkerställa att arbetet bedrivs i enlighet med målsättning och handlingsplan. Här ser vi 
också att den samordnaren kan ha tät kontakt med de organisationer och föreningar som 
arbetar emot våld i nära relationer och hedersvåld och hjälpa dem med att exempelvis 
sprida kunskap och arbeta förebyggande.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till Socialdemokraternas förslag. Nacka kommun behöver ha ett 
mer samordnat och övergripande arbete när det gäller våld i nära relation samt 
hedersrelaterat våld och förtryck. En kommunövergripande och gemensam handlingsplan 
samt en särskild samordnare för arbetet skulle effektivisera och prioritera arbetet med 
trygghet för alla.” 
 
- - - - - 
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§  75 KFKS 2023-00278 

Motion – Kommunstödd bastuflotte och bastuförening i 
Fisksätra 
Inkom den 30 januari 2023 av Lars Alexandersson, (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige avslår motionen. Det ingår inte i det kommunala kärnuppdraget att 
tillhandahålla bastuflotte i kommunal regi. Kommunfullmäktige noterar att om en 
fristående aktör önskar initiera iordningsställande av en bastuflotte och bilda en 
bastuförening i Fisksätra finns möjlighet att ansöka om bygglov och strandsskyddsdispens 
hos kommunen. Motionen är med denna notering färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Förslagen i motionen innebär konkret ett anläggande av en bastuflotte på lämplig plats vid 
gamla Ångbåtsbryggan i Fisksätra. Kommunen ska äga bastun men den ska skötas av en 
tilltänkt förening. Samordnaren för Framgång Fisksätra föreslås ansvara för att ta fram ett 
förslag till genomförande av projektet.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben. daterad den 10 maj 2023 

Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse i ärende med dnr KFKS 2022-00737 
 
 
Ordförande meddelar redaktionella ändringar i tjänsteskrivelsen där ”medborgarförslag” bytts 
ut till ”motion” under rubriken ”Juridik- och kanslistabens utredning och bedömning”. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
 
- - - - - 
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§  76 KFKS 2023-00101 

Motion - Inför valbarhet mellan friskvårdstimme och 
friskvårdsbidrag för medarbetare inom Nacka kommun 
Inkom den 20 mars 2023 av Henrik Frank och Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen då det inte är förenligt med skatte-
lagstiftningen att erbjuda valbarhet mellan friskvårdsbidraget och en friskvårdstimme per 
vecka. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslår Socialdemokraterna att anställda i Nacka kommun ska få möjlighet att 
välja mellan friskvårdsbidrag på 3 000 kronor per år eller en friskvårdstimme per vecka. 
Nacka kommuns medarbetare har 3 000 kronor i friskvårdsbidrag.    
 
Stadsledningskontorets lyfter i beredningen av motionen fram att det inte är förenligt med 
skattelagstiftningen att erbjuda valbarhet mellan en friskvårdstimme per vecka och 
friskvårdsbidrag. Därför föreslås att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen att 
medarbetare ska få välja mellan en friskvårdstimme per vecka och friskvårdsbidraget.     

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 30 maj 2023 

Bilaga 1. Motionen 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Att förbättra personalens villkor och agera som en attraktiv arbetsgivare är av stor vikt för 
Nacka. Inte minst i tider av svårighet att hitta spetskompetens inom en rad områden. Den 
här motionen var ett försök att genom ökad flexibilitet gynna personalen till låg kostnad för 
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kommunen. Tyvärr är det efter att frågan utretts inte skatterättsligt möjligt att genomföra 
på det här sättet. Vi kommer därför fortsätta jobba med andra sätt att stärka Nacka 
kommun som arbetsgivare för att kunna locka rätt kompetens framöver och hoppas längre 
fram kunna erbjuda såväl friskvårdsbidrag som friskvårdstid som gäller generellt.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Då tjänsteskrivelsen fastslår att förslaget att erbjuda valbarhet mellan friskvårdsbidraget 
och en friskvårdstimme i motionen inte är förenligt med skattelagstiftningen anser 
Vänsterpartiet att Nacka kommun bör utreda möjligheten att erbjuda medarbetare både 
och. Flera kommuner i Sverige erbjuder medarbetare både friskvårdsbidrag och 
friskvårdstimme. Även om detta innebär en kortsiktig kostnad för kommunen kan det 
långsiktigt bidra till mer rekreation och återhämning för medarbetare vilket bidrar till 
mindre stress och mer välmående medarbetare.”   
 
- - - - - 
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§  77 KFKS 2023-00353 

Fler fotbollsplaner i Nacka 
Politikerinitiativ av Mats Gerdau (M), Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt 
(K) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut.   

Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningskontoret att gå vidare med alternativ till fler 
fotbollsplaner i Nacka i enlighet med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 april 
2023, med ändring om att anläggandet av konstgräs på 7-spelarplanen i Centrala parken i 
Orminge får anstå i avvaktan på klarläggande om hur planen används för övriga aktiviteter, 
till exempel boulespel 

Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskontoret har fått i uppdrag av Alliansen att utreda ett antal föreslagna 
alternativ för att kunna utöka kommunens kapacitet av fotbollsplaner. För att öka 
möjligheten till att spela fotboll har Alliansen sammanställt en lista på alternativ för 
stadsledningskontoret och berörda nämnder att snabbt gå till botten med och utreda 
förutsättningar för de olika alternativen.  
 
Stadsledningskontoret, genom dess fastighetsenhet har tillsammans med kultur- och 
fritidsenheten snabbutrett förutsättningarna för de föreslagna alternativen och gett förslag 
på fortsatt hantering för respektive alternativ.  
 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att vidta föreslagna åtgärder i 
enlighet med stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 april 2023.  Vidare ges 
stadsledningskontoret i uppdrag att återrapportera status i ärendet vid kommunstyrelsens 
sista sammanträde i december 2023.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 27 april 2023 

Bilaga 1. Fler fotbollsplaner i Nacka 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Karin Teljstedt (KD), 
Gunilla Grudevall-Steen (L) och Johanna Kvist (S), bifall till förslaget från 
fastighetsenheten med ändring om att anläggandet av konstgräs på 7-spelarplanen i 
Centrala parken i Orminge får anstå i avvaktan på klarläggande om hur planen används för 
övriga aktiviteter, till exempel boulespel.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
fastighetsenheten och förslaget från Mats Gerdau (M). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från Mats Gerdau (M). 

Mikael Carlsson ( NL) deltog ej i beslutet 

 
Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Bristen på idrottsytor runt om i Nacka har länge varit känd. Likaså att bristen också 
kommer öka i takt med att vi blir fler nackabor. Det moderatledda styret borde ha inlett 
arbetet med att få till fler fotbollsplaner i Nacka för längesedan. Nu inväntades istället 
domen för Källtorp, trots att vi länge känt till utmaningarna med just den marken. Vi 
socialdemokrater kommer alltid jobba för att idrottsytorna får ta plats när Nacka växer och 
utvecklas. För att alla våra barn och unga ska ha en meningsfull fritid i dag och i 
generationer framöver.”  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan väljer att inte delta i beslutet i detta skede utan återkommer till 
kommunstyrelsen kring vårt ställningstagande. Anledningen till att vi gör så är att 
handlingarna kom ut väldigt sent vilket gjort det svårt för oss att på ett seriöst sätt sätta oss 
in i de förslag som nu förs fram. Vi tycker att det är viktigt att noggrant se över de olika 
föreslagna platserna och se så att vi inte genom att till exempel lägga konstgräs på mindre 
fotbollsplaner förstör möjligheterna för andra föreningar att bedriva sin verksamhet. Att 
utöka Orminge bollplan från en 7-spelarplan till en 11-spelarplan är något vi föreslagit för 
flera år sedan och som vi nu är glada att man även från den styrande minoriteten föreslår. 
Även att man utreder möjligheterna att anlägga en eller två 11-spelarplaner på 
porsmosseverket är väldigt bra och något vi föreslagit tidigare.  

Att man avvaktar beslut kring fotbollsplanen i centrala parken tycker vi är bra så man kan 
föra en dialog med de som använder platsen idag för boulespel. Här vi vill också att man 
här tar kontakt med Boo folkets hus för att utreda vad en konstgräsläggning på planen 
skulle ha för inverkan på Orminge karneval, ett mycket uppskattat och återkommande 
evenemang i Boo. Även fotbollsplanen i Hedvigslund är vi tveksamma till då det eventuellt 
skulle omöjliggöra valborgsfirandet med tusentals besökare. En dialog med scoutkåren som 
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arrenderar marken och arrangerar valborgsfirandet måste föras innan man går vidare med 
planerna.  

Nackalistan lämnade hösten 2021 in ett initiativ ”Ny 7-spelarplan för fotboll vid 
Sigfridsborgsskolan”. Den planen skulle ligga invid den nya skolan och idrottshallen med 
tillgång till toalett och omklädningsrum samt möjlighet att kunna utnyttja skolans 
parkeringsplatser. Den ytan bör utredas innan man går vidare med Hedvigslund.  

Vi är glada att tjänstepersonerna delar vår uppfattning att man inte ska gå vidare med att 
försöka få till fotbollsplaner vid Källtorp, då det enligt den dom som fallit skulle vara 
väldigt svårt att kunna få till. Nackalistan är emot att anlägga fotbollsplaner i Ramsmora, p 
g a naturvärdena på platsen. I stället så kan man täcka behovet genom utökningen av 
fotbollsplaner i Orminge och nyanläggning i Porsmossen.  

Nackalistan saknar fotbollsplaner i centrala Nacka och i Sickla. Här bor många barn och 
det finns ett väldigt stort behov. Vi vill, precis som den lokala idrottsrörelsen, att 
Sicklavallen åter ska bli en fullstor 11-spelarplan.” 

Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  

”Vänsterpartiet håller med om att bristen på fotbollsplaner i Nacka är akut. Förslaget är 
dock inte tillräckligt och lyfter inte Sicklavallen som ett alternativ för en 11-mannaplan. 
Något som lokala idrottsföreningar själva lyft som en av de viktigaste placeringarna för en 
större fotbollsplan. Det presenteras inte heller ett annat förslag på en elvaspelarplan i 
närheten av centrala Sickla. Något som skulle vara möjligt att bygga utan att en annan 
instans måste godkänna projektet. Det är även orimligt att förutsätta att omtag med 
Hellasgården och Källtorp ska ge något annat resultat i ett läge som redan är ansträng för 
många föreningarna på grund av planbrist. Tomträttsinnehavaren vid Hellasgården har 
andra planer för tomaten och inte är intresserade och Mark- och skiljedomstolen kan med 
stor sannolikhet vidhålla tidigare beslut.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar initiativet men ser också att mer behövs. Dels kan vi inte låsa oss 
till mark som redan är i vår ägo utan aktivt arbeta för markbyten eller förvärv samt med 
tredimensionell fastighetsbildning utveckla fastigheter, något vi föreslagit för flera år sedan. 
Vi ser också potential att utveckla den för östlig förbindelse reserverade marken i Finnboda 
som idag står tom. Där kan näridrott planeras in och även gymnastikhall och 
omklädningsrum finns intill. Det är den småskaliga nära idrotten för särskilt de yngre 
barnen vi behöver planera in mer för ett Nacka i rörelse. Det handlar både om ytor och 
kringytor i form av materialbodar.” 
 
- - - - - 
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§  78 KFKS 2022-00826 

Medborgarförslag gällande implementering ”Krisrutin 
Emma" 
Inkom den 17 september 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar att krisrutinen Emma är en av flera metoder för att säkerställa 
stöd och hjälp till anhöriga efter att suicid inträffat. Kommunstyrelsen noterar att 
verksamheter, såväl inom som utom kommunen, i samverkan arbetar med denna fråga och 
att en särskild implementering av den föreslagna krisrutinen därför inte är aktuell. Med 
dessa noteringar anses medborgarförslaget färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget förslås att Nacka kommun ska implementera ”Krisrutin Emma” för 
att säkerställa stöd och hjälp till anhöriga efter ett inträffat suicid. Rutinen har utarbetats 
med anhörigas behov i centrum och utgår från kommunens befintliga resurser, polis, 
vårdinrättning, socialtjänst, elevhälsa osv.  

Socialnämnden har utrett medborgarförslaget och lämnat synpunkter på 
medborgarförslaget som underlag till kommunstyrelsens beslut i ärendet.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 14 april 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
Bilaga 2. Protokollsutdrag SOCN 2023-03-28, § 37 
Bilaga 3. Protokollsutdrag, KSAU 2023-02-14, § 21 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
medborgarförslaget. 

Filip Wiljander (M) yrkar bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Johanna Kvist (S). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att arbetsutskottet bifallit förslaget från juridik- och kanslistaben.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Detta är ett medborgarförslag som Socialdemokraterna ställer sig bakom. Vi anser precis 
som enligt förslaget att det är viktigt och nödvändigt att ständigt stärka samordning mellan 
kommunens insatser utifrån anhörigas behov. Det behövs övergripande planering mellan 
olika instanser. Detta förslag pekar i en riktning som stärker samordningen mellan polis, 
skola och förskola, socialtjänst och vården med flera. Därför anser vi att det är värdefullt 
att titta närmare på och implementera ett initiativ som detta.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Nackalistan yrkar bifall till medborgarförslaget. Att säkerställa stöd och hjälp till anhöriga 
efter en inträffad suicid är väldigt viktigt. Rutinen som har utarbetats med anhörigas behov 
i centrum och utgår från kommunens befintliga resurser, polis, vårdinrättning, socialtjänst, 
elevhälsa osv.  Nackalistan anser att det är viktigt och nödvändigt att stärka och förbättra 
samordning mellan kommunens insatser utifrån de anhörigas behov. I förslaget visar man 
på en riktning som stärker samordningen mellan polis, skola och förskola, socialtjänst och 
vården. Vi tycker att detta är ett bra förslag som vi önskar att kommunen kunde ta till sig 
det.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”I socialnämndens remissvar framhåller nämnden att det idag finns framtagna rutiner 
avseende både förebyggande och samt stöd och insatser till efterlevande. Vidare menar 
nämnden att ”det saknas forskning om förebyggande insatser och effekter av insatser 
specifikt riktade till efterlevande efter suicid”. Utifrån detta menar man att ”det går därför 
inte att säga att metoden ”Krisrutin Emma” skulle ha bättre effekt än andra metoder när 
det gäller uppsökande krisstöd till efterlevande”. Nämnden menar att man idag använder 
delar av de förslag som finns i ”Emma”. Från Vänsterpartiet menar vi att även om 
socialnämnden har etablerade vissa rutiner för bland annat krisstöd till efterlevande vid 
suicid så visar nämndens svar att det saknas ett kommunövergripande perspektiv på hur 
stödet till efterlevande vid suicid skall utformas. Visserligen ligger detta inte inom 
socialnämndens ansvar men enligt vår uppfattning åligger det socialnämnden att pröva 
medborgarinitiativet i alla dess delar för att se på vilket sätt det går att stärka samordningen 
av alla de aktörer som benämns i initiativet, för att kunna ge det bästa stöd som är möjligt 
till efterlevande barn och vuxna vid ett suicid.” 
 
- - - - - 
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§  79 KFKS 2022-01170 

Medborgarförslag – Klimatprogram för kommunens alla 
förskolor och skolor 
Inkom den 1 december 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar att kommunen redan antagit ett miljöprogram samt ett 
klimatanpassningsprogram som berör alla kommunala verksamheter i Nacka kommun. 
Utifrån kommunens styrprincip om delegerat ansvar och befogenheter har kommunala 
förskolor och skolor stort utrymme att själva besluta hur verksamheten ska utformas vilket 
även inkluderar arbetet för att nå kommunens uppsatta miljö- och klimatmål. Flera av de 
förslag som medborgaren har lagt fram är aktiviteter som redan pågår inom kommunens 
verksamheter vilket redogörs för i tjänsteskrivelse daterad den 8 maj 2023.  

Medborgarförslaget är med dessa noteringar färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har tillsammans med en namninsamling med 37 underskrifter inkommit 
med ett förslag om att Nacka kommun ska anta ett klimatprogram för kommunens alla 
förskolor och skolor. Förslaget innehåller tre områden: trygga skolvägar, gröna och 
klimatanpassade skolgårdar samt införande av konkret klimatarbete i verksamhet och 
undervisning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 8 maj 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskotts sammanträde den 

14 februari 2023, § 11 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskotts sammanträde den 15 mars 

2023, § 8 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämndens sammanträde den 25 april 2023, 
§ 63 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Detta är ett gediget medborgarförslag med flera bra förslag för hur Nackas kommunala 
förskolor och skolor kan bidra i klimatomställningen. När medborgarförslaget behandlades 
i Kommunstyrelsens verksamhetsutskott yrkade vi socialdemokrater på återremiss till  

Kommunstyrelsen miljöutskott och Natur- och trafiknämnden för att dessa också skulle få 
yttra sig över förslagen. Detta eftersom det är miljöutskottet som ska leda, samordna och 
driva på kommunens strategiska och långsiktiga miljö- och klimatarbetet och Natur- och 
trafiknämnden som jobbar praktiskt med dessa frågor. 

Mycket av det som föreslås i medborgarförslaget genomförs inom ramen för Nackas 
miljöprogram. Bland annat genom det arbete som sker med trygga skolvägar, gröna och 
klimatanpassade skolgårdar samt klimatarbete i verksamhet och undervisning. Men en 
viktig poäng som medborgarförslaget tar upp är att alla samhällsinstanser måste bidra för 
att vi ska lyckas med klimatomställningen. Vi socialdemokrater anser att detta är mycket 
viktigt och en del är att se till att finns ett tydligt ansvar för vem som ska leda detta arbete. I 
kommunen är det Kommunstyrelsen som har det övergripande samordningsansvaret för 
kommunens miljö- och klimatarbete och mer behöver göras för att se till att nämnder och 
verksamheter hela tiden tar klimatsmarta beslut och för goda förutsättningar att bidra till 
klimatomställningen.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att flera av förslagen i medborgarförslaget är bra och bör tittas närmare 
på. Eftersom förslagen är väldigt spretiga och hör hemma i flera olika nämnder känner vi 
att vi inte kan yrka bifall till motionen i detta skede. Däremot tycker vi att kommunen ska 
arbeta vidare med flera av förslagen. En del av det som föreslås i medborgarförslaget 
arbetas det redan med i kommunen, bland annat genom det arbete som sker med trygga 
skolvägar samt gröna och 
klimatanpassade skolgårdar. Nackalistan kämpade hårrt för att behålla naturskolan som 
hade som uppdrag att undervisa lärare och elever om miljö och klimat. Tyvärr valde 
kommunens minoritetsstyret att lägga ned den populära verksamheten för något år sedan. 
Nackalistan har i vårt förslag till mål och budget föreslagit ett nyöppnande av naturskolan.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
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”Vänsterpartiet hade om det var möjligt i Kommunstyrelsens arbetsutskott yrkat att 
beslutspunkt 2 stryks och ersätts med att ”Nacka kommun utarbetar och inför ett nytt 
klimatprogram för kommunens alla skolor och förskolor som omfattar  

-Trygga skolvägar 

-Gröna klimatanpassade skolgårdar. 

-Konkret klimatarbete i verksamhet och undervisning.” 

Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  

”Miljöpartiet välkomnar medborgarförslaget och ser att uppmaningarna där är precis vad vi 
drivit i förhandlingarna efter valet, och som sedan blivit del av kommunens prioriteringar i 
och med det samverkansavtal som vi i Miljöpartiet ingick med M, C, L och KD. 
Utemiljölyftet som är en av punkterna, som ska uppmuntra till rörelseglädje på skol- och 
förskolegårdar, ser vi också som en utmärkt möjlighet att arbeta med ekosystemtjänster på 
olika sätt.” 

- - - - - 
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§  80 KFKS 2023-00101 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
15 maj 2023 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige 

den 15 maj 2023, enligt tabell nedan.  
 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar även att följande fem motioner ska 
behandlas i samband med mål och budget, eftersom de bedöms som 
budgetpåverkande.  

• Motion – Inför ett lånecykelsystem i Nacka (S) 
• Motion – Inrätta och bilda ett kommunalt fastighetsbolag (S) 
• Motion – Kostnadsfria mensskydd i Nackas kommunala skolor (S) 
• Motion – Medlemskap i Klimatkommunerna (S 
• Motion – Ta hand om och bevara kulturhistoriska byggnader i Nacka (S) 

Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 15 maj 2023 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 1.16 i 
kommunstyrelsens delegationsordning.  

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 15 maj 2023 
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Inför ett 
lånecykelsystem i Nacka (S) 

KFKS-2023-
00519  

NTN och KS KSAU 

Motion – Inrätta och bilda ett 
kommunalt fastighetsbolag (S) 

KFKS-2023-
00520  

KS KSAU 

 

Motion – Kostnadsfria 
mensskydd i Nackas 
kommunala skolor (S) 

KFKS-2023-
00521  

KS KSVU 

 

Motion – Medlemskap i 
Klimatkommunerna (S) 

KFKS-2023-
00522  

KS KSMU 
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Motion – Ta hand om och 
bevara kulturhistoriska 
byggnader i Nacka (S) 

KFKS-2023-
00523  

KUN, MSN 
och KS 

KSSU 

 

Motion – Fördjupad 
medborgardialog i 
planprocessen (NL) 

KFKS-2023-
00524  

MSN, VDN 
och KS 

KSSU 

Motion – TikTok-förbud (SD) KFKS-2023-
00525  

KS KSAU 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 15 maj 2023 
väcktes sju motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 
 
I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör budgetpåverkande motioner 
behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av tertialbokslut (§ 30 
punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband med beslut om 
beredning av motion. Eftersom beslut om remitteringar av motioner är delegerat till 
kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås även att arbetsutskottet tar ställning i denna fråga. 
I detta ärende föreslås därför att följande fem motioner som väcktes på 
kommunfullmäktige den 15 maj 2023 behandlas i samband med mål och budget, eftersom 
de bedöms som budgetpåverkande; 

• Motion – Inför ett lånecykelsystem i Nacka (S) 
• Motion – Inrätta och bilda ett kommunalt fastighetsbolag (S) 
• Motion – Kostnadsfria mensskydd i Nackas kommunala skolor (S) 
• Motion – Medlemskap i Klimatkommunerna (S 
• Motion – Ta hand om och bevara kulturhistoriska byggnader i Nacka (S) 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 22 maj 2023 

Bilaga 1. Motion – Inför ett lånecykelsystem i Nacka (S) 
Bilaga 2. Motion – Inrätta och bilda ett kommunalt fastighetsbolag (S) 
Bilaga 3. Motion – Kostnadsfria mensskydd i Nackas kommunala skolor (S) 
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Bilaga 4. Motion – Medlemskap i Klimatkommunerna (S) 
Bilaga 5. Motion – Ta hand om och bevara kulturhistoriska byggnader i Nacka (S) 
Bilaga 6. Motion – Fördjupad medborgardialog i planprocessen (NL) 
Bilaga 7. Motion – TikTok-förbud (SD) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  81   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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